
Universitat de les
Illes Balears

Facultat de Filosofia i Lletres

ACTA  DE LA REUNIÓ ORDINÀRIA  DE LA JUNTA  DE FACULTAT DE 
FILOSOFIA I LLETRES DE LA UIB

Identificació de la sessió
Data: 12 de setembre de 2011
Lloc: Sala de Juntes de l’edifici Ramon Llull
Caràcter: ordinari
Hora: 10:00 h segona convocatòria

Assistents
Pere Joan Brunet Estarellas (degà)
Guillem X. Pons (secretari)
Joana Maria Seguí
Joan J. Estrany (vicedegà)
Antoni Marimon (vicedegà)
Maria Josep Mulet
Francesca Lladó (vicedegana)
Miquel Àngel Capellà
Nicolau Dols (s'incorpora a les 11:45)
Joan A. Mesquida
Caterina Picornell
Maria Antònia Fornés
Antonio Bernat
Joana Salazar
Perfecto Cuadrado
Maria Payeras
Andrés Enrique (vicedegà)
Marian Amengual (vicedegana)
Josep Francesc Campos (vicedegà)
Alexandre Miquel (vicedegà)
Domènec Garcies
Marga Dols

Ordre del dia
1. Aprovació de l’acta anterior 
2. Reglament de funcionament de les pràctiques externes dels estudis de grau de 

Geografia.
3. Aprovació del reglament d’organització i funcionament del consell d’estudis 

de Geografia.
4. Aprovació del document Mecanismes d’adaptació de la diplomatura en Treball 

Social al Grau en Treball Social.
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5. Reconeixement de crèdits de lliure configuració.
6. Aprovació dels horaris del curs 2011-12.
7. Aprovació del pressupost 2011. 
8. Proposta de distinció acadèmica.
9. Informació del degà. 
10. Informacions dels caps d’estudis 
11. Informació de l’administrador de centre. 
12. Informació d’altres membres de la junta de facultat. 
13. Torn obert de paraules

Desenvolupament de la sessió
Excusen la seva assistència: Magdalena Llompart, Margalida Pons, Paloma Fresno i 
Joana Colom.

1. Aprovació de l'acta anterior.

Pere Brunet reparteix l'acta als assistents.

S’aprova l’acta de la sessió ordinària anterior per assentiment.

2. Reglament de funcionament de les pràctiques externes dels estudis de grau de 
Geografia.

El degà presenta dit reglament, indicant que ha consultat amb els serveis jurídics i no 
cal una aprovació per part de la Junta. No obstant, creu que és convenient informar 
sobre la seva redacció doncs pot servir com a model per a altres estudis.
Juanjo  Estrany  pren  la  paraula  i  explica  com  s'ha  gestat  i  el  seu  funcionament 
suscintament de cada un dels seus apartats. També demana que consti en acta la bona 
feina realitzada per Rosa M. Martínez. 
P. Brunet comenta que el reglament està penjar a la web.

3. Aprovació del reglament d’organització i funcionament del consell d’estudis de 
Geografia.

P. Brunet presenta el document indicant que tal com marca el FOU ha de ser refrendat 
per la Junta de Facultat.
J. Estrany pren la paraula i explica suscintament el pla.

S'aprova el reglament per assentiment

4. Aprovació del document Mecanismes d’adaptació de la diplomatura en Treball 
Social al Grau en Treball Social.
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F.  Campos  explica  el  document  en  el  qual  Treball  Social  intenta  tabular  el 
reconeixement professional o el fet d'haver realitzat altres estudis propis (p.e. alumnes 
que han fet el seu màster amb assignatures molt semblats a les de grau). Hi ha hagut 
un  e-mail  del  vicerector  J.  Montaño desconcertant  que  se  veu que no  ha  entès  el 
document, doncs aquest parla de modificació de pla d'estudis. Però el document tracta 
de definir quins són els mecanismes d'adaptació de reconeixement de crèdits. En cap 
cas  se  pot  interpretar  com una  modificació  del  pla  d'estudis.  L'objectiu  és  poder 
presentar als alumnes que fa anys acabaren la diplomatura i que es vulguin matricular 
taules  d'equivalència que faciliti el poder cursar el grau.
J.M. Seguí comenta que als màsters això ja està regulat.
F. Campos indica que sí, que és el mateix FOU que regula els màsters i grau, i que la  
resposta del vicerector no té cap sentit, sembla que no s'ha mirat el document.
S'obri  un  torn  de  paraula  en  el  qual  es  dona  complet  suport  vers  l’aprovació  del 
document presentat.
D. Garcies demana que se sol·liciti i que ja se tindrà una resolució de la comissió  
acadèmica, que un e-mail no pot ser de cap manera vinculant.
S'aprova  per  assentiment  i  s'acorda  remetre  aquest  document  des  de  la  facultat  a 
comissió acadèmica.

S'aprova el document per assentiment

5. Reconeixement de crèdits de lliure configuració.

La Junta de Facultat acorda donar suport als cursos Autoconeixement, Emocions i  
Diàleg al Segle XXI (nivell I), Autoconeixement, Emocions i Diàleg al Segle XXI  
(nivell  II)  i El carst,  patrimoni natural  de les Illes Balears,  per la qual sol·licita  li 
siguin  concedits  crèdits  de  lliure  configuració  per  la  Comissió  Acadèmica 
d'aquesta universitat.

Activitat Crèdits sol·licitats
Autoconeixement, Emocions i Diàleg 
al Segle XXI (nivell I)

2

Autoconeixement, Emocions i Diàleg 
al Segle XXI (nivell II)

2

El carst, patrimoni natural de les Illes 
Balears
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6. Aprovació dels horaris del curs 2011-12.

P. Brunet explica el ja coneixen tots els membres de la Junta. Fa un mea culpa indicant 
que fou ell que va sol.licitar fa uns anys fer un programa, a través del LSIG (Maurici 
Ruiz) per a l'assignació d'aules i assignatures. Va enviar una carta a la rectora i digué, 
en aquell moment que no era prioritari. Enguany ha passat a ser prioritari, però fet amb 
una empresa externa.
P. Brunet agraeix la feina feta pels caps d'estudis i la secretaria de la Facultat. Aquesta 
situació l'ha duit a escriure repetides cartes de protesta a la rectora i al vicerector M. 
Servera.
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A.  Miquel  pensa  que  el  degà  encara  ha  quedat  curt,  fou  un  problema  entre  dos 
vicerectorats (J. Montaño i J. Servera), doncs han mantingut distintes reunions prèvies 
a aquest caos i es deien coses que s'han complert. Lo trist és que encara ho hagi arribat 
cap disculpa oficial.
F. Lladó subscriu tot el dit per n'Alex. A més indica que la consulta dels horaris és 
molt complexa, que cal consultar 50 pàgines. Tot això, a principis de curs ha generat 
un estrès innecessari. Pensa que seria convenient penjar els horaris a l'antiga, amb una 
única fulla resum.
M. Amengual  també s'expressa en aquest  mateix  sentit,  que  ha  rebut  un  munt  de 
queixes de l'alumnat que reclama aquesta taula simplificada.
P. Cuadrado també expressa la seva queixa i demana que l'any que ve no es faci així 
com s'ha fet enguany.
J. Estrany subscriu les paraules de n'Alex. També demana una taula resum a l'antiga 
que simplificaria la consulta. També es queixa de que la confecció dels horaris de 
Geografia se faci des de la secretaria de M. Orfila (Fac. Ciències) quan Geografia 
pertany a Filosofia  i  Lletres.  Demana que això canviï  i  que també totes les altres 
tasques de secretaria del departament de Ciències de la Terra se gestionin des de la 
secretaria de Ramon Llull (signar actes).
A. Marimon també expressa la seva queixa i complexitat per consultar l'horari a la 
web. Demana que hi hagi un enllaç directe a la web (ara són 5 passes).
S'obri un torn de queixes.
P. Cuadrado explica que hi ha un cert maltracte per part del rectorat indicant que ens 
sobra espai, quan això no és així.
J.M.  Seguí  es  queixa  del  tema  del  nou  carnet  de  la  UIB  que  no  du  explícit  la 
pertinença al grup de professorat que podria suposar facilitats per entrades a museus,...
F. Lladó també s'expressa en aquest mateix sentit. 
Distintes assistents comuniquen que han enviat aquesta mateixa queixa a Fil directe, 
sense obtenir cap resposta positiva (o sense rebre resposta).
M. Payeras se queixa de la web de la UIB especialment per entrar a Biblioteca.
P. Brunet diu que redactarà una nova carta de queixa respecte al tema dels horaris, 
millora de la web, carnet de la UIB, mal funcionament del CTI i de la transhumància 
dels estudis de Geografia.

S'aproven els horaris per assentiment

7. Aprovació del pressupost 2011. 

P. Brunet presenta les taules dels pressupostos comparats des del 2009, amb totes les 
analítiques.  Comenta  que  la  política  del  deganat  ha  estat  seguir  amb  un  procés 
d’equipaments  (sonorització,  instal·lació  de  canons  de  llum,...)  cosa  que  no  fa  el 
vicerectorat. A dia d'avui hi ha un romanent per acabar l'any de 17.000 euros, encara 
que hi ha convocatòries obertes i altres compromisos. Comenta que així el nou degà 
no trobarà la caixa buida.
P.  Cuadrado demana si  ha despeses  compromeses,  pensant  en que en un futur  no 
siguin incorporades al pressupost de l'any següent.
P. Brunet diu que sí, que hi ha despeses compromeses.

S'aprova el pressupost per assentiment
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8. Proposta de distinció acadèmica.

P. Brunet explica l'origen de la proposta conjunta de tres possibles doctors honoris 
causa (M. Mar Bonet, Raimon i Lluís Llach). Personatges de distinta procedència dels 
països  catalans  (Illes  Balears,  País  Valencià i  Catalunya)  i  que  han demostrat  uns 
trajectòria de lluita per la democràcia i la cultura catalana exemplars.
J.A. Mesquida qui va remetre un escrit al degà explica l'origen d'aquesta iniciativa.
P. Brunet comenta que el procés és delicat, doncs ja ho ha comentat a la rectora i li ha 
expressat la seva cautela, suggerint altres opcions com la medalla d'or de la UIB.
J.M. Seguí comenta que un cantant,  com en Serrat és doctor honoris  causa per la 
Complutense i recolza aquesta iniciativa.
F.  Lladó  comenta  que  és  un  moment  políticament  difícil  però  està  completament 
d'acord  amb tirar  endavant  la  proposta.  I  si  hi  ha  un  rebuig,  els  qui  ho  fomentin 
sortiran als mitjans de comunicació.
M. Payeras comenta la importància de la vinculació amb les Illes Balears.
G.  X.  Pons  comenta  que  això  hauria  d'esser  una  proposta  coordinada  de  dos 
departament i la Facultat, d'obrir expedients al mateix moment i dur una tramitació en 
paral·lel. Que altres departaments ja han manifestat el seu suport (dept. d'Història i 
Història de l'art i dept. de Ciències de la Terra).
J. Estrany recalca els valors democràtics de la gent proposada, els valors lingüístics i 
demaria una major implicació al rectorat.
P. Brunet diu de treballar conjuntament per tirar endavant aquesta iniciativa.

La junta de Facultat dona suport a aquesta iniciativa i coordinar els esforços amb els 
distints departaments

9. Informació del degà. 

-Informa que està oberta la convocatòria d'alumnes col.laboradors i que s'ha de fer de 
forma digital.
-Informa sobre els canvis de l'equip deganal durant aquest darrers mesos.
Maria  Juan  (actual  vicerectora)  per  Marian  Amengual.  Comenta  que  com  a 
coordinador de mobilitat del centre ha estat nomenat Tià Roig.
Miquel Grimalt (director del departament de Ciències de la Terra) per Juanjo Estrany
Miquel Deyà (director general) per Antoni Marimon
Jaume Guiscafrè ha dimitit irrevocablement i se mirarà de cercar un possible susbstitut 
i que Andrés Enrique a partir de dia 1 d'octubre gaudirà d'un any sabàtic i cercarà 
també possible substitut.
P. Brunet vol donar les gràcies públicament a tots els vicedegans sortints agraïnt la 
seva feina,  així com dona la benvinguda als nous, animant-los a continuar treballant 
per la facultat.
-Informa sobre les propers jornades d'acolliment dels estudis que imparteix la Facultat 
per al proper divendres, 23 de setembre als edificis Aulari, Ramon Llull i Beatriu de 
Pinós.
- P. Brunet també informa que el seu mandat ja està fora de plaç i està a l'espera de que 
se convoquin eleccions.
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10. Informacions dels caps d’estudis 

No hi ha intervencions.

11. Informació de l’administrador de centre. 

D. Garcies informa que ha preparat una mica el pressupost i que la part més important 
es va en manteniment de les aules. Demana que si hi ha cap de nou, cap problema 
d'infraestructura de les aules s'informi als serveis administratius per a poder subsanar-
ho.
D.  Garcies  informa  que,  arran  d'un  article  aparegut  al  núm.  XVI  de  la  revista 
EnllaçUIB, els administradors de centre varen sol·licitar una reunió a la Rectora, ja 
que  consideraven  que  el  contingut  de  l'esmentat  article  no  reflectia  la  situació 
d'indefensió en què es trobaven els serveis administratius davant la insatisfacció de 
l'alumnat amb el suport que rebien a partir de la implantació dels estudis adaptats a 
l'EEES. Exposa que la implantació d'aquests estudis ha generat molta inseguretat i 
incertesa, tant per la entrada en vigor de molta normativa nova com per la generació de 
nous programes i procediments informàtics que s'ha anat modificant d'acord amb les 
irregularitats  que  s'han  anat  detectant.  La  constatació  del  manteniment  d'aquesta 
situació, juntament amb altres motius, han obligat a aquest administrador de centre a 
demanar a la Gerència el seu cessament en aquest càrrec, mitjançant un escrit de data 
31 d'agost de 2010. 
P. Brunet en nom de la Junta de Facultat és conscient d'aquesta problemàtica i dona el 
seu màxim suport i agraïment per la feina feta per aquests serveis administratius.
D. Garcies presenta la llista d'alumnes matriculats a dia d'avui.

12. Informació d’altres membres de la junta de facultat. 

El degà indica el fracàs que ha suposat la tutoria de matrícula.
F.  Lladó  insisteix  en  el  tema  del  carnet  i  demana  que  se  faci  una  carta  oficial 
expressant la nostra queixa.
A. Marimon informa de la mort recent (el 9 de setembre passat)  de  Josep Termes 
Ardèvol  catedràtic d'història contemporània de la Universitat de Barcelona, per fer 
una carta de condol des d'aquesta Facultat.
A. Miquel es queixa de la desastrosa  web de la Universitat en anglès i de fer una 
queixa formal.
J.M. Seguí es demana per què no hi ha premis extraordinaris de doctorat a la facultat.  
Des del  departament  de Ciències  de la  Terra  han intentat  posar  fil  a  l'agulla.  I  es 
queixa que des de la Facultat no s'ha fet res. Feta una consulta al CEP se diu que des 
de 1995 no tenen dret a sol.licitar-ho.
M.A.  Fornés  indica  que  no  entén  el  per  què  d'aquesta  reflexió  doncs  el  seu 
departament  ho ha demanat  i  s'han anat  concedint,  i  que deu ser un problema del 
departament. S'estranya que se demanin premis extraordinaris de doctorat amb tant de 
retard.
M.J. Mulet diu el mateix, el darrer premi extraordinari de doctorat fou fa pocs mesos.
Des del dept. d'Història i Filologia Catalana igual.
D. Garcies indica que els premis extraordinaris de doctorat no són competència de la 
Facultat.
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N. Dols (recentment incorporat a la junta) suggereix que demani un informe jurídic 
(per aquells doctors anteriors a 1995).

13. Torn obert de paraules

No hi ha intervencions.

I essent les 11:50, sense haver-hi més assumptes per tractar, s’aixeca la sessió de 
la reunió de la Junta ordinària de la Facultat de Filosofia i Lletres.

A tot això don fe i signo la present,

El Secretari                                                       Vist i plau del degà
Guillem X. Pons                                                Pere J. Brunet
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